

## **Prof. Dr. Holm Putzke LL.M.**

Holm Putzke has held a professorship in criminal law at the University of Passau since 2010, has been an extraordinary professor of criminal law, criminal procedural law, and economic criminal law at the EBS University for Business and Law in Wiesbaden since 2016, and a visiting professor at Bahçeşehir University in Istanbul since 2023.

Professor Putzke studied law at Ruhr University Bochum and completed his first state examination in law in 1997. After his legal clerkship and the second state examination in law in 2002, he received his doctorate from Ruhr University in 2003. Following a study abroad in Poland in 2003, Jagiellonian University in Krakow awarded him the academic degree of Legum Magister (LL.M.) in 2009.

Holm Putzke regularly publishes on various topics of criminal and criminal procedural law and is the author of several books. He has worked as a consultant for the EU and OSCE in Estonia, Bosnia-Herzegovina, and Kazakhstan and as an expert for the German Bundestag and the Bavarian State Parliament, among others. Research and teaching stays have taken him to Poland, Russia, Hungary, the USA, Turkey, and China.

His areas of focus include criminal and criminal procedural law, economic criminal law, medical law, sports criminal law, juvenile criminal law, and disciplinary law for civil servants. In addition to his work as a university lecturer, Professor Putzke is active as a criminal defense lawyer. He is also a judge and deputy chairman of the Federal Sports and Arbitration Court at the Bund Deutscher Radfahrer e.V.

Dr. Holm Putzke, 2010 yılından bu yana Passau Üniversitesi'nde Ceza Hukuku Profesörü, 2016 yılından bu yana Wiesbaden EBS İşletme ve Hukuk Üniversitesi'nde Ceza Hukuku, Ceza Muhakemesi Hukuku ve Ticari Ceza Hukuku Doçenti ve 2023 yılından bu yana İstanbul Bahçeşehir Üniversitesi'nde Misafir Profesör olarak görev yapmaktadır.

Profesör Putzke, Bochum Ruhr Üniversitesi'nde hukuk eğitimi almış ve 1997 yılında hukuk alanındaki ilk devlet sınavını geçmiştir. Hukuk stajını tamamladıktan ve 2002 yılında ikinci devlet hukuk sınavını geçtikten sonra 2003 yılında Ruhr Üniversitesi'nden doktorasını aldı. Polonya'da 2003 yılında yurtdışında eğitim gördükten sonra 2009 yılında Krakow'daki Jagiellonian Üniversitesi tarafından Legum Magister (LL.M.) akademik derecesine layık görüldü.

Holm Putzke, ceza hukuku ve ceza muhakemesinin çeşitli konularında düzenli olarak yayınlar yapmakta ve çeşitli kitapların yazarıdır. Estonya, Bosna-Hersek ve Kazakistan'da AB ve AGİT için danışman olarak çalışmış ve diğerlerinin yanı sıra Alman Federal Meclisi ve Bavyera Eyalet Parlamentosu için uzman olarak çalışmıştır. Araştırma ve öğretim ziyaretleri kapsamında Polonya, Rusya, Macaristan, ABD, Türkiye ve Çin'de bulunmuştur.

Ceza hukuku ve ceza muhakemesi hukukunun yanı sıra ticari ceza hukuku, tıp hukuku, spor ceza hukuku, çocuk ceza hukuku ve devlet memurları için disiplin hukuku alanlarında uzmanlaşmıştır. Profesör Putzke, üniversite öğretim üyeliğinin yanı sıra ceza savunma avukatı olarak da çalışmaktadır. Aynı zamanda Alman Bisiklet Federasyonu Federal Spor ve Tahkim Mahkemesi'nde yargıç ve başkan yardımcısı olarak görev yapmaktadır.

Prof. Dr. Holm Putzke ist seit 2010 Inhaber einer Professur für Strafrecht an der Universität Passau, seit 2016 außerplanmäßiger Professor für Strafrecht, Strafprozessrecht und Wirtschaftsstrafrecht an der EBS Universität für Wirtschaft und Recht Wiesbaden sowie seit dem Jahr 2023 Gastprofessor an der Bahçeşehir University in Istanbul.

Professor Putzke hat Rechtswissenschaften an der Ruhr-Universität Bochum studiert und 1997 sein erstes juristisches Staatsexamen absolviert. Nach seinem Referendariat und der im Jahr 2002 abgelegten zweiten juristischen Staatsprüfung hat er im Jahr 2003 an der Ruhr-Universität den Doktorgrad erhalten. Nach einem Auslandsstudium in Polen im Jahr 2003 hat ihm die Jagiellonen-Universität Krakau im Jahr 2009 den akademischen Grad eines Legum Magister (LL.M.) verliehen.

Holm Putzke publiziert regelmäßig zu unterschiedlichen Themen des Straf- und Strafprozessrechts und ist Autor mehrerer Bücher. Für die EU und OSZE war er als Berater tätig in Estland, Bosnien-Herzegowina sowie Kasachstan und zudem Sachverständiger u.a. für den Deutschen Bundestag sowie den Bayerischen Landtag. Forschungs- und Lehraufenthalte führten ihn nach Polen, Russland, Ungarn, in die USA, die Türkei und nach China.

Zu den Schwerpunkten seiner Tätigkeit gehören neben dem Straf- und Strafprozessrecht das Wirtschaftsstrafrecht, das Medizinrecht, das Sportstrafrecht, das Jugendstrafrecht sowie das Disziplinarrecht für Beamte. Neben seiner Tätigkeit als Hochschullehrer ist Professor Putzke als Strafverteidiger tätig. Zudem ist er Richter und stellvertretender Vorsitzender des Bundessport- und Schiedsgerichts beim Bund Deutscher Radfahrer e.V.